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Životná skúsenosť a prax ma naučila, že pravda 
sa neprijíma, ale hľadá a  k  tomu, aby sme si 
vytvorili na nejakú udalosť názor potrebujeme 

získať informácie z  viacerých na sebe nezávislých 
zdrojov. Jednou z  najväčších ilúzii hľadania cesty 
k  zmiereniu našej spoločnosti je predstava, že mu-
síme nájsť spôsob, ako sa rozprávať so všetkými, aj 
keď sa mi to v mnohých prípadoch vyčíta. Neželám 
si, aby kvalita vzťahov bola taká, ako ju možno nieke-
dy vidíme a ako ich určitá skupina sústavne vyvolá-
va. Ľudia potrebujú určité vzorce správania. A ak sa 
správate takto, niet si na vás čo vážiť. Dajme si pozor, 
aby muziku v  tej našej vieche neurčoval a  netvrdil 
ten, koho zaujíma len osobný prospech. Ak chceme 
s  týmto stavom niečo robiť, musíme nájsť v  sebe 
zmysel pre poctivosť, férové pravidlá a sebareflexiu. 
Nadstaviť pravidlá na princípe partnerstva a  bez 
ohľadu na charakter partnerstva je potrebné brať do 
úvahy nasledujúce princípy: existenciu spoločného 
porozumenia medzi partnermi, efektívnu komuniká-
ciu, jasné a transparentné ciele partnerstva, rovnaké 
pravidlá a primeraný mechanizmus realizácie part-
nerstva, ktorý by zahŕňal širšie spoločenstvo obce.

Tieto nech predstavujú nielen hodnoty ako pria-
teľstvo a  spoluprácu, ale poskytujú možnosť na 
vzájomné zbližovanie sa ľudí so spoločnými záuj-
mami a cieľmi, príležitosť dozvedieť sa viac o kaž-
dodennom živote občanov chápať ich, komuniko-
vať s nimi, vytvárať medziľudské väzby, vymieňať si 
navzájom skúsenosti a  rozvíjať spoločné projekty 
zamerané na oblasti, ako sú životné prostredie, 
ekonomický a  hospodársky rozvoj obce, školstvo, 
kultúra, tradície a šport, cestovný ruch.

Chceme šíriť myšlienku humanity, ukázať mladým, 
čo všetko nám poskytuje okolie, koľko skúseností 
majú obyvatelia obce, ktorých si za bežných okolnos-
tí ani nevšimneme, že si vieme byť navzájom inšpi-
ráciou a radosťou. Skúšajme zapájať našu fantáziu, 
odvahu a zainteresovanosť Vašej osoby a v jednodu-
chej podobe pokúsme sa vymyslieť, čo by našu obec 
posunulo o niečo ďalej a viac zblížilo jej občanov

Mark Twain raz napísal: „Každý človek je mesiac: 
má stranu, ktorú nik nevidí.“ Vo všetkých situáciách 
v  medziľudských vzťahoch sa stretávame s  okol-
nosťami, ktorým občas nerozumieme a za ktorými 
sa niečo skrýva. Rovnako ako v bežnom živote, tak 

aj v komunálnej politike nie sú vždy na prvom mies-
te peniaze, ale vzťahy a komunikácia. Keď spoloč-
né myšlienky sa strácajú v  prospech jednotlivcov, 
vzniká úpadok a  znechutenie. Naše problémy 
a  starosti musíme riešiť len my, sme odkázaní na 
spoluprácu, na vlastné sily a schopnosti, na poten-
ciál našich ľudí, na ich nadšenie a  ochotu priložiť 
ruku k spoločnému dielu.

Určite vieme, že obec je od slova občan. Preto je 
nad mieru jasné a oprávnené, že občania od svojej 
obce očakávajú kvalitné a rýchle služby. Pokiaľ sú 
s  nimi spokojní, radi sa vracajú domov. Chcú aby 
sa ďalej rozvíjala, aby sme boli na ňu patrične hrdí 
a  aby bola príjemným miestom pre život. Budúc-
nosť našej obce vždy závisela a  aj v  budúcnosti 
bude hlavne závisieť od jej obyvateľov, ako dokážu 
spolupracovať a vyrovnávať sa či už z lepšími, ale 
aj horšími podmienkami, ktoré budúcnosť prinesie.

Toľko k  dnešnému zamysleniu, ale je to iba môj 
názor a  názor nie je pravda. Ide iba o  môj pocit 
a  ak máte iný názor, to vôbec nevadí, je to úplne 
v pohode. Každý sa predsa pozeráme na vec inak 
a môžeme mať iné myšlienky. No i napriek inakos-
ti môžeme vedľa seba fungovať a to je to na čom 
záleží najviac. Viem však, že je príliš málo tých, kto-
rí by prijali tieto slová. A tak prosím, aby sme boli 
aspoň taktnejší a zdržanlivejší. Lebo ak nebudeme 
umiernení, aj naše životy budú riadiť ľudia, ktorí sú 
neustále agresívni, prchkí a podráždení.

Niektorí máme svoje životné ciele, filozofiu, veci, 
ktoré chceme dokázať, zmeniť. Je preto významné, 
aby naše činy reflektovali naše slová, inými slova-
mi, aby sme robili to, čo chceme, aby robili druhí 
ľudia. Každý z nás je vzor a preto má každý z nás 
veľkú moc ovplyvňovať ľudí, ktorí ho – nás nasledu-
jú. Myslime na to a  buďme tou najlepšou verziou 
nás samotných, lebo to je to, čím môžeme byť naj-
prospešnejší pre druhých ľudí.

Moji drahí... Či už je pre vás Veľká noc časom oddy-
chu alebo kresťanským sviatkom, prežite ju v láske 
a  harmónii. Vychutnávajte si každú voľnú chvíľku 
v  kruhu svojej rodiny a  najbližších. Buďte vďační 
a tešte sa zo všetkého, čo máte. Aby sme dokáza-
li veľkoryso pomáhať bez výnimky všetkým, ktorí 
našu pomoc potrebujú.

 Ivan Dvorský, starosta
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Finančná situácia slovenských samospráv je zlá. 
Nedostatok zdrojov sa prejavil už vo februári, ke-
dy podielová daň, ktorá prišla na účet našej ob-

ce, je o  desať percent nižšia v  porovnaní s  rovnakým 
obdobím minulého roka. Je dôležité povedať, že daň 
z  príjmov fyzických osôb je pre našu obec najdôleži-
tejším zdrojom financií. Potrebujeme, aby výnosy tejto 
dane každý rok stúpali, pretože nám stúpajú aj výdav-
ky. Ak sa to nedeje, neostáva už veľa možností, ako pri-
praviť vyrovnaný rozpočet.

Zdôrazňujem, že kompetencie miestnych samospráv 
sa nemenia, s  výnimkou preneseného výkonu na 
úseku stavebného konania. Vyše 4 000 kompetencií 
bude miestna samospráva vykonávať aj v roku 2024, 
obyvatelia v nich budú žiť aj roku 2024 a výnosy na 
daňových príjmoch pre miestne samosprávy sa zni-
žujú. Dôležité je povedať, že samospráva zabezpe-
čuje 70 percent služieb, ktoré potrebujeme pre svoj 
každodenný život.

Aj napriek úsporným opatreniam na miestnej úrovni, 
teoreticky čaká našu obec deficitné hospodárenie. 
V praxi to môže znamenať znemožnenie výkonu posky-
tovania služieb pre občanov, všestrannú starostlivosť 
a  zabezpečenie miestneho rozvoja. Aj keď zo zákona 
nemôžeme mať bežné hospodárenie s  deficitom. Ide 
teda o princíp a povinnosť, že musíme mať vyrovnané 
bežné výdavky (mzdy, energie, opravy, údržba, náku-
py) s  príjmami, ktoré dostávame od štátu. V  posled-
ných rokoch a včítane roku 2023 sme dostali výnimku 
a na krytie veľmi vysokých nákladov sme mohli použiť 
aj financie, ktoré máme odložené z  minulých období 
(z prebytkov) na bankovom účte ako “rezervný fond”. 
Tieto financie by hlavne mali slúžiť na krytie investič-
ných výdavkov, splácanie úverov, prípadne nákladov 
v  dôsledku kalamít. Aj naša obec časť týchto financií 
použila na bežné výdavky.

V  prípade, že by chcela naša obec výpadok dane fy-
zických osôb sanovať z výnosu dane z nehnuteľností, 

to je tá daň, ktorú platíme priamo obci všetci bez roz-
dielu, musela by sa táto daň z  nehnuteľnosti pre rok 
2024 zvýšiť o  takmer dvesto percent. To je však pre 
našu obec na základe rozhodnutia Obecného zastupi-
teľstva neprijateľné, hlavne vzhľadom na sociálno-eko-
nomickú situáciu občanov. V súčasnosti sa tento výber 
miestnej dane pohybuje na úrovni cca  85 000 €. Ne-
chceme sa dostať do situácie, kedy budeme premýšľať 
viac nad tým, ako zabezpečiť aspoň základné služby, 
ako nad novými investíciami do verejných priestorov, 
infraštruktúry či služieb. Ako vyriešiť tento problém je 
námet na rokovaniach Obecného zastupiteľstva a širo-
kej verejnosti, ktorá aktívne vstupuje do tohto procesu. 
Závery týchto debát smerujú k  efektívnemu využitiu 
podnikateľského potenciálu obce na zlepšenie hos-
podárenia obce, ktoré potom slúžia na krytie investič-
ných potrieb obce. História a  rozhodnutia Obecného 
zastupiteľstva a prax ukazuje, že úspešné obce sú tie, 
ktoré nerozpredávali obecný majetok, ale naopak, 
sústredili sa na kumuláciu majetku obce (kúpou od 
súkromných vlastníkov alebo od štátu) za účelom ich 
ekonomického zhodnotenia a dosiahnutia zisku. Vlast-
ná podnikateľská činnosť v  oblasti turistických alebo 
aj klasických komerčných služieb bude preto pre našu 
obec zásadná, aby sme nemuseli pristupovať k nepo-
pulárnym opatreniam. «

AKO ZABEZPEČIŤ UDRŽATEĽNÉ 
FINANCOVANIE NAŠEJ OBCE.
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INOVÁCIE V KOMUNIKÁCII: OBEC KROK 
ZA KROKOM PRI SPÁJANÍ KOMUNITY

Naša obec sa neustále snaží 
obohatiť život svojich ob-
čanov nielen prostredníc-

tvom infraštruktúry a  služieb, ale 
aj prostredníctvom transparentnej 

a  efektívnej komunikácie. S  rados-
ťou oznamujeme úvod nových ini-
ciatív, ktoré majú ešte viac priblížiť 
občanom dianie v našej obci.

Súčasne s  týmto krokom sme 
zriadili aj oficiálny profil obce 
na sociálnej sieti Facebook. 

Tento krok nám umožní ešte bliž-
šie sa priblížiť k  našim občanom 
prostredníctvom interaktívnej plat-
formy. Na našej stránke budeme 
zdieľať nielen informácie a udalosti, 
ale aj otvorené diskusie a otázky od 
našich občanov. Týmto spôsobom 
chceme vytvoriť priestor na otvo-
renú a vzájomnú komunikáciu med-
zi obyvateľmi a miestnou samosprá-
vou. Stačí kliknúť na tlačidlo “Páči sa 
mi to” a budete mať prístup k najno-
vším informáciám priamo vo vašom 
spravodajskom kanáli.

Pre tých, ktorí uprednostňujú tradič-
ný spôsob získavania informácií, ne-
zabudnite, že budeme aj naďalej vy-

sielať dôležité oznamy a informácie 
cez obecný rozhlas. Aby sme zabez-
pečili, že každý občan má prístup 
k  týmto informáciám, rozhlas bude 
dostupný nielen cez klasický príjem, 
ale aj prostredníctvom aplikácie RO-
ZaNA, ktorú nájdete na našej web-
stránke, alebo si ju môžete stiahnuť 
do svojho mobilného telefónu cez 
Google play alebo App Store.

Tieto inovácie v  oblasti komuni-
kácie nám pomôžu posilniť puto 
medzi občanmi a miestnou samo-
správou, a  zabezpečia, že žiadna 
informácia neprejde nezazname-
naná. Sme presvedčení, že spoloč-
ným úsilím a  otvorenou komuni-
káciou môžeme spoločne budovať 
ešte lepšiu obec, v ktorej sa všetci 
cítime doma. «

Prvým krokom v našej snahe o zlep-
šenie komunikácie je spustenie no-
vého webového portálu obce. Tento 
moderný nástroj nielenže poskytu-
je občanom prístup k  informáciám 
o  službách a  udalostiach v  obci, ale 
aj im umožňuje aktívne zapojiť sa do 
komunitných iniciatív a projektov. Na  
webovej stránke budú dostupné naj-
novšie správy, oznamy a  kalendár 
udalostí, čo umožní občanom zostať 
v obraze o tom, čo sa deje v ich okolí.

Sledujte nás na Facebooku: 
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VANDALIZMUS V NAŠEJ OBCI

K  cestovaniu verejnou dopra-
vou patrí neodmysliteľne aj 
krátky pobyt na zastávke pri 

čakaní na spoj. Zastávky sú teda 
neodmysliteľnou súčasťou nášho 
každodenného života. Ako správ-
covia týchto priestorov sa sna-
žíme, aby cestujúci strávili tento 
čas čo najpríjemnejšie. Funkčné 
prístrešky chránia čakajúcich pred 
nepriaznivým počasím. Nie vždy 
je však krátky pobyt na zastávke 
pre cestujúceho príjemný. Vanda-
lizmus je jav, s ktorým aj iné obce 
zápasia už niekoľko desaťročí. Kto 
je autorom takéhoto vandalizmu? 
Ľudia, ktorí neunášajú ťarchu pro-
blémov, prípadne sa potrebujú 
etablovať vo  svojich sociálnych 
skupinách násilím, v  tomto prípa-
de na predmetoch, ktoré sa sami 
nevedia brániť. S istotou to nevie-
me povedať. Vyčíňanie vandalov 
dokáže nepekne narušiť vzhľad 
obce. Na nie lacné opravy verej-

ných priestorov  sa bohužiaľ ne-
priamo skladáme všetci.

Spomínané javy by sme určite 
všetci radi čo najviac eliminovali. 
Čo pre to môže spraviť? Určite by 
pomohla väčšia všímavosť k  svoj-
mu okoliu. Vandali sú poväčšine 
pri svojej činnosti hluční a  majú 
dojem, že za množstvom okien si 
ich nikto nevšimne. Ohlásiť vanda-
lov telefonicky nie je ťažké. Ďalší 
apel z našej strany je aj na rodičov 
dorastajúcej mládeže. Viac si vší-
majte voľnočasové aktivity vašich 
detí. Ísť von u  dieťaťa môže zna-
menať si ísť zašportovať, ale aj ísť 
sa potulovať s  partiou po uliciach 
so zámerom urobiť niečo „cool“, 
trebárs aj poškodiť alebo zničiť 
niečí majetok. Aj z  tohto dôvodu 
sa Obecné zastupiteľstvo rozhod-
lo konať a  poverilo Obecný úrad 
k príprave projektu.

Projekt kamerového systému v na-
šej obci vychádza z potreby zaviesť 
preventívny nástroj na  elimináciu 
príčin vzniku priestupkov, krimi-
nality. Realizácia projektu kame-
rového systému, ako formy situač-
nej prevencie vychádza z  potreby 
skvalitniť komplexnú ochranu ži-
vota, zdravia a majetku obyvateľov, 
návštevníkov obce, ako aj majet-
ku obecných inštitúcií, fyzických 
a právnických osôb a území obce. 
Realizáciou projektu kamerového 
systému sa skvalitní aj komplex-
ná ochrana  života, zdravia a  ma-
jetku obyvateľov, návštevníkov, 
majetku obecných inštitúcií, fyzic-
kých a  právnických osôb a  území 
susedných obcí. Cieľom projektu 
je pôsobiť preventívne ale aj vý-
chovne v  oblasti trestnej činnosti 
a výtržníctva mládeže a dospelých 
osôb. Projekt má zároveň vo finál-
nom stave znížiť počet priestupkov 
a obmedziť vandalizmus. «
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OBECNÝ PODNIK A JEHO ÚLOHA

V prípade existujúcej stratégie rozvoja obce je jasné, 
akým smerom sa bude v najbližších rokoch ube-
rať, akým aktivitám sa venovať, ako hospodáriť. 

Všetko z toho, čo si obec dokáže zabezpečiť sama, je len 
želaným pozitívom. Skúmajme ako dokážeme v  našej 
obci do maximálnej miery využiť a  zveľadiť existujúce 
zdroje, s maximálnou mierou vlastnej pomoci a aktivity. 
Pomôže to priblížiť sa k podobe ozajstnej trvalej udrža-
teľnosti a  všeobecnej prosperity? Existenciu Obecného 
podniku preto považujem za systémový krok schopný 
navodiť v problematike želaný zvrat. Jeho význam a akti-
vity môžu fungovať len v podobe živého organizmu, kto-
rý je patrične riadený, organizovaný, premyslený a to aj 
nad rámec všeobecne platných a zaužívaných spôsobov.

Patrí medzi najdôležitejšiu súčasť rozvoja obce, ktorý 
sa podieľa skoro na všetkých činnostiach, ktoré obec 
zo zákona musí vykonávať. Zapája sa do každej mož-
nej aktivity a významne vstupuje do procesu, ktorý má 
za povinnosť vykonávať služby pre obyvateľstvo, nie 
len ako pohotovostní pracovníci „vždy po ruke“ v prí-
pade havárií a  mimoriadnych udalostí, ale býva tiež 
nenahraditeľnou pomocou pri organizovaní kultúrne-
ho športového a spoločenského života. Financovanie 
nie je zabezpečované len z obecného rozpočtu, ale je 
tvorené aj z vonkajších zdrojov a z činností, ktoré obec-
ný podnik vykonáva aj pre iné obce.

Podnikaním si naša obce zabezpečuje časť príjmov 
a zároveň vytvárajú konkurenčné prostredie iným pod-
nikateľom. Podieľa sa aj na vytváraní́ činností, ktoré sú 
z hľadiska komplexnosti pre rozvoj obce potrebné. Veľ-
mi dôležité je povedať, že kontrolná činnosť je zabez-
pečená kontrolórom obce a obecným zastupiteľstvom. 
Každoročne sa predkladá správa o hospodárení a plá-
novaných činnostiach, ktoré Obecný podnik čakajú 
v najbližšom období.

Podnikateľská činnosť umožňuje našej obci vstupovať 
do spolupráce aj s inými občanmi pri riešení takých roz-
vojových programov, ktoré z vlastných zdrojov nedokáže 
realizovať. Obecný podnik síce pôsobí v konkurenčnom 
trhovom prostredí, no hlavným jeho poslaním je po-
skytovanie služiebdennodennej potreby. Je potrebné 
zdôrazniť, že účelom podnikateľských aktivít obecného 
podniku by nemal byť len zisk finančný, ale aj zisk nefi-
nančný. To znamená, že svojou činnosťou zvyšuje rozsah 

PRÁCE V OBCI

Obec

Orezávanie stromov v obci

Osadenie novej brány na obecnom cintoríne

Likvidácia divých skládok

Betónovanie parkoviska

a kvalitu poskytovaných služieb v rámci verejnoprospeš-
ných činností. Máme vari inú možnosť ako riešiť a  na-
pĺňať potreby obce a s nimi spojené aktivity?
 Jozef Franek
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PRÍPRAVY NA LETNÚ 
SEZÓNU V KEMPE

Aj v kempe už cítiť jar a s tým 
spojené prípravy na ďalšiu 
sezónu. 

Ani počas zimy sme nazaháľali 
a  pracovali sme v  plnom nasade-
ní na  zveľaďovaní a  modernizácii 
kempu. Rekonštrukciou prešli so-
ciálne zariadenia, detské ihriská, 
pódium. Na základe bezpečnosti 
sme museli pristúpiť k výrubu stro-
mov, ktoré ohrozovali nielen na-
šich návštevníkov, ale aj cyklistov 
a  všetkých, ktorí prechádzali cez 
kemp. Po úprave terénu, na ktorom 
sa momentálne pracuje, plánuje-
me vysadiť nové stromy. Tie budú 
zátiším pre hostí ale aj domovom 
pre vtáctvo. Bungalovy dostanú no-
vé šaty. Premaľovaných bude všet-
kých jedenásť. 

Napriek prácam sa u  nás počas 
zimného obdobia vystriedalo mno-
ho turistov. Nemohli chýbať kyno-
lógovia, ktorí náš kemp využívajú 
pravidelne. 

Aj pri malej nádielke snehu nás ne-
obišli hostia so svojimi karavanmi. 
Prišli si vychutnať pokojnú atmo-
sféru rozliehajúcu sa po okolí. 

Túto sezónu nás čakajú ďalšie fi-
remné akcie, detské tábory a  vý-
stavy. Najväčšou cťou pre nás bude 
Národný zraz karavanov, ktorý od-
štartuje sezónu 2024.

Veríme, že do nej vstúpime s  tou 
správnou nohou.  «

Camping Belá
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SILVESTROVSKÁ VATRA

Milí občania,
nevieme vyjadriť dosť vďaky všet-
kým, ktorí svojou ochotou a  úsi-
lím prispeli k  vytvoreniu atmosfé-
ry, v  ktorej sme mohli spoločne 
privítať Nový rok. Vaša obetavosť 
a oddanosť našej obci je nesmier-
ne cenná a  vážime si ju. Osobitná 
vďaka patrí tým, ktorí prispeli k vy-
tvoreniu silvestrovskej vatry, ktorá 
nám poskytla teplé miesto na spo-

ločné stretnutie. Vďaka vám: Milan 
Čepela, Ondrej Bela, Šimon Fran-
ček  – poslanec OZ, Peter Vrábel, 
Dušan Vrábel, Jaro Vrábel, Tomáš 
Cabadaj, Ján Bačinský, Vlado Štefá-

nek, ostatní Vyšnokončiari a Hasiči 
z  Belej, sme zažili nezabudnuteľný 
Silvester plný radosti a  pohody. 
Veľká vďaka patrí aj Obci Belá a Ur-
báru Belá za príspevky.  «

LEKÁREŇ Dr.Max 

Po dlhých rokoch úspešnej pre-
vádzky lekárne v Kultúrnom dome 
v Belej prišiel čas presťahovať sa 
do atraktívnejších priestorov. 

Lekáreň Dr.Max od posledného 
marcového  týždňa  nájdete  na 
novej adrese – SNP 779, v centre 
obce pri autobusovej zastávke. 

S novou adresou sa mení aj otvá-
racia doba  –  služby  lekárne Dr.
Max v Belej môžete využiť každý 
pracovný deň od 7:00 do 15:30. 

Teší sa na vás kolektív lekárne Dr.Max Belá.

Okrem  širokého  sortimentu  lie- 
kov, zdravotníckych pomôcok, do-
plnkového  sortimentu,  možnosti 
vyzdvihnúť  balíky  z  internetovej 

lekárne drmax.sk, v lekárni nájde-
te aj novinku – diagnostické vyše-
trenia CRP.
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FAŠIANGY

Zopár spomienkových foto-
grafíí na Fašiangy a  fašian-
gový sprievod, ktorý sa konal 

v sobotu 10. 2. 2024. Sprievod nám 
priniesol zábavu a  veselie do ulíc 
našej obce. Hudobný doprovod im 
robilia Vršanská muzika. Naši obča-
nia sa aktívne zúčastnili tejto akcie 
so zaujímavými maskami. Obetova-

li svoj voľný čas a starším občanom 
pripomenuli a  mladým priblížili 
staré zvyky našich predkov. Bola to 
veselá akcia pred začiatkom pôstu. 
Zúčastnení i  ostatní občania, ktorí 
prišli túto akciu podporiť, sa mohli 
ponúknuť výbornou kapustnicou, 
ktorú pre nás pripravili Ľubo Ku-
bík, René Mihaliak a Jožko Franek. 

V  obsluhe boli Hanka Hodoňová 
a Zuzka Pekarová. Tento rok sa fa-
šiangový sprievod stal skutočnou 
udalosťou, na ktorú budeme spo-
mínať ešte dlho. Tešíme sa na ďal-
šie spoločné akcie, ktoré nás ešte 
čakajú. Všetkým účinkujúcim a  or-
ganizátorom vyjadrujeme v  mene 
obce veľké ĎAKUJEM! «
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Od Troch kráľov až po Popol-
covú stredu trvalo obdobie 
zábav a  ľudových veselíc. 

Počas tohto obdobia okrem iných 
zábav, chodieval po dedine TU-
ROŇ, TUROŇKO, TURÔŇ. U  nás 
„Turôň“ predstavoval kozla, ktorý 
bol zhotovený z  dreva potiahnuté-
ho kožušinou zo zabitého barana. 
Bol vysoký, pretože ten kto ho pred-
stavoval, držal na žrdi zamaskovaný 
trup. Papuľu mal pohyblivú a na ro-
hoch mal zavesené zvonce.

Turôňa sprevádzal maskovaný sprie- 
vod, ktorý tvorili viaceré postavy. Mä-
siar nazývaný „Škopiak“ nosil dlhý 
drevený nôž a ocieľku. „Strelec“ bol 
oblečený ako poľovník, mal klobúk 
s perom a drevenú pušku. Muž oble-
čený za „Cigánku“ mal na tvári mas-
ku a  na chrbte mal z  handier uro-
bené malé decko – pankharta. Celý 
sprievod sprevádzali turôňski nosiči, 
boli to chlapi v  súkenných nohavi-
ciach opásaných povrieslom zo sla-
my a v prevrátených kožúškoch. No-
sili košíčky na vajíčka a  zastrúhané 
palice, na ktoré napichovali slaninu, 
ktorú im dávali gazdiné. So sprievo-
dom chodila buková muzika – husle, 
kontre (druhé husle) a  basa. Muzi-
kanti mali obuté vysoké súkenné pa-
puče, súkenné nohavice, krátke vyší-
vané kožúšky a na hlavách baranice 
z  ovčej kože. Sprievod prechádzal 
od jedného dvora k  druhému, keď 
prišli pred dvor gazdu Strelec zakri-
čal na Turvoňa:

– Pojže sem Turôňko, pojže sem, 
nech ťa ja turônko učešem. – 

Turôň poskakoval, zvonil so zvon-
cami zavesenými na rohoch, ot-
váral papuľu, naznačoval klanie, 
pichanie rohmi a  takto rozháňal 
okolostojacich divákov. Keď sa pri-
blížili k chalupe, Strelec zakričal:

– Ľudia pozor, utekajte, ešte nežral, 
zožerie aj Vás! Včera vyslopal dve 
putne pomyjí a dneska by si dal člo-
večinu. – 

Vo dvore si strelec našiel vyvýše-
né miesto, odkiaľ mohol zastreliť 
Turôňa. Potom znázornil výstrel 
z  drevenej pušky a  trafil Turôňa, 
ktorý sa vyvalil na kopu hnoja pre 
chlievom. Hneď na to priskočil 
Škopiak a rýchlo sa ho snažil dre-
veným nožom podrezať, aby zišiel 
z krvi. Keď už Turôň nehybne ležal, 
škopiak priskočil k nemu a vyberal 
mu sadlo do nádobky, ktorú na-
šiel na dvore. Do nádobky nabral 
buď hnoj alebo sneh a  zaniesol 
to gazdinej. Gazdiná vošla do do-
mu a za ňou sa ponáhľala Cigánka 
s  deckom, aby si niečo vyžobrala. 
Gazdiná zobrala proviant a odme-
nila Škopiaka za sadlo slaninou, 
vajíčkami, klobáskou a  niečo pri-
dala aj Cigánke pre decko. S  pá-
lenkou počastovala všetkých, ktorí 
sa zúčastnili na zabíjačke Turôňa. 
A muzikanti hrali a spievali:

– Hore ty Turônko, hore len, ja teba 
zimovať nebudem, nebudem. – 

Pred muzikantov prišla Cigánka 
s deckom a zaspievala:

– Turônko, Turônko staň hore, nech 
sa Ti gazdinká zasmeje. – 

Turôň vstal, otriasol sa a  ponáhľal 
sa k  najbližšie stojacim dievkam, 
aby ich pováľal po snehu. Piskot, 
smiech a  cingot zvoncov dopĺňala 
muzika a tanec pri hnojisku.

Posledné dva dni fašiangov, ktoré 
boli pred Popolcovou stredou sa 
volali „ostatné fašiangy“. Tieto 
dva dni sa nič nerobilo, len sa za-
bávalo. V  tieto dni rozvoniavala 
v  každom dome varená kapust-
nica s  údeným mäsom. Rodiny 
sa poschádzali v  krčme, kde po-
vykladali donesené pohostenie 
a  krčmár im k  tomu priniesol 
v žajdlíku pálenku. Jedli, pili a tak 
sa rodinné vzťahy utužovali. V krč-
me sa tancovalo povedľa šenku. 
Dievky a  mladé ženy sa zvŕtali 
v  kole. Staré babky na laviciach 
si spomínali, ako to bolo kedysi 
a pozorovali ako sa mlaď zabáva. 
Zaujímalo ich, ktorú dievku mlá-
denci najčastejšie berú do tanca.

Pred muzikou mládenci zaspievali:

– Fašianek sa kráti, už sa nenavráti.
Staré dievky plačú, že sa nevyská-
ču.Fašianečky prešli, dievky za mňa 
nešli, ale pôjdu v  lete o  šípovom 
kvete. – 

Zábava aj s pochovaním basy trvala 
do polnoci.
 Martin Jaroščiak 

FAŠIANGY, TRADÍCIA STÁLE ŽIVÁ MEDZI NAMI...
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NADOBUDNE ROEP REÁLNE KONTÚRY?

V  poslednom čase sa stretá-
vam s  hlasmi, ktoré sú proti 
ROEP. A  často práve v  súvis-

losti s  pozemkovými úpravami. 
ROEP je však vlak, ktorý doviezol 
do stanice zvanej kataster nehnu-
teľností súbor právnych listín, in-
formácií a  ďalších skutočností. Sa-
mozrejme, ani samotný ROEP nie je 
úplne bez chýb, ako akákoľvek iná 
činnosť, ale chceme byť zodpoved-
ní, nie však nositeľom zlých správ.

Pri bližšom pohľade na vec zisťuje-
me, že veci, ktoré sa dávajú vine fe-
noménu ROEP, nenesie za ich vznik 
samotný ROEP, ale v  mnohých prí-
padoch konanie samotných vlast-
níkov a  účastníkov, neuplatnenie 
ich práv, neúčasť na verejných zhro-
maždeniach, prejednávaní, premeš- 
kanie termínov, alebo naivná viera 
v  to, že „všetko sme mali v  poriad-
ku“. Nestačí len pasívne veriť v  ne-
premlčateľnosť vlastníctva podľa 
ústavného práva, ale byť aj aktívny. 
Vlastníctvo zaväzuje.

Na druhej strane, pre kataster sú zá-
väzné len niektoré typy údajov a v pra-
xi to znamená, že tie ostatné údaje 
nemôžte považovať za dôveryhodné. 
Údaje ako je číslo parcely a vlastnícke 
vzťahy, sú záväzné, ale napríklad vý-
mera parcely registra E KN z pohľadu 
katastra nie je záväzný údaj.

Treba si uvedomiť, že údaje po zá-
pise ROEP bude spravovať katas-
ter a  ten aj nesie zodpovednosť. 
Náš ROEP stále ešte nie je zapísaný 

a po jeho zápise začne plynúť do-
ba na reklamačné konanie. Dôjde 
k zmenám vo vlastníctve, ktoré sa 
priamo netýka samotného problé-
mu, ale susedných parciel alebo 
spoluvlastníkov, ktorí s  daným 
problémom nemajú nič spoloč-
né. Buďme preto účastní tohto 
procesu a  hlavne zodpovední. Za 
vykonanie ROEP zodpovedá štát, 
a štát by mal byť ten, na úkor kto-
rého by sa mali chyby riešiť, pokiaľ 
sa nejedná o chyby, za ktoré nesú 
priamu zodpovednosť iné osoby, 
napr. podvodný predaj pozemkov. 
Chyby, ktoré sa do ROEP dostali 
formou aplikácie § 11 a § 12 záko-
na č. 180/1995 Z.z. sú rozhodnutím 
správneho orgánu, nie rozhodnu-
tím komisie, a preto ak niekto viní 
členov komisie za chyby ROEP, tak 
plače na nesprávnom hrobe.

Možno by problémy pozemkového 
vlastníctva nenastali, ak by nebol 
výkon vlastníckeho práva preruše-
ný. Bohužiaľ, prerušený bol a zme-
ny, ktoré spôsobil systém evidencie, 
hospodárenia na pôde za posled-
ných takmer sedem desaťročí ho 
len znásobil. ROEP bol nástrojom 
ktorým sa toto obdobie, v  ktorom 
došlo k nesúladu medzi evidenciou 
a  realitou napravilo. A  samozrej-
me, nezaobíde sa bez chýb. Tie sa 
budú riešiť priebežne a  ich rozsah 
nevieme zadefinovať. Väčšina chýb 
a nesúladov, s ktorými sme sa stret-
li a stretávame sa riešia, aj keď tých 
duplicít máme neúrekom.

Väčšina chýb, s  ktorými sa stretá-
vame, boli nesúlady medzi pred-
stavami vlastníkov o  ich majet-
ku a  údajmi vedenými v  katastri 
nehnuteľností. Častokrát sme po 
preskúmaní podaných skutočností 
zistili, že v  dedičských konaniach 
opomenuli majetkovú podstatu,  
že užívali majetok, ktorý im nepa-
tril (na základe dohôd ich práv-
nych predchodcov), že všetok ma-
jetok prevzal len jeden dedič, že na 
ich právnych predchodcov je ve-
dené ešte nejaké vlastníctvo a po-
dobne. Často sa stáva, že výmery 
alebo umiestnenie ich pozemkov 
nezodpovedá realite, že niektoré 
ich parcely, ktoré majú na dedičs-
tvách majú inú výmeru, už neexis-
tujú alebo dokonca, že nie sú ani 
vlastníkmi týchto pozemkov, že 
niektoré pozemky, o  ktorých si 
mysleli, že sú ich, zrazu majú iných 
vlastníkov. Je to nepríjemné, ale 
treba to začať riešiť.

Niektoré chyby je možné napraviť 
relatívne jednoducho, hlavne tech-
nického charakteru, pri niektorých 
sa nevyhneme súdnemu konaniu 
a  niektoré sa nebudú dať napra-
viť. Chyby by mal opravovať katas- 
ter. Ak by vás kataster odkazoval, 
že správnym orgánom v  ROEP bol 
v  tom čase pozemkový úrad a  ten 
bude rozhodovať o  oprave, nemá 
pravdu. Chybu odstraňuje kataster. 
Vždy. Pozemkové úpravy nekonzer-
vujú chyby, len ich prenesú do inej 
formy. Podobne sa prenáša aj ne-
pretržitosť držby pozemkov.  «
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POZEMKOVÉ ÚPRAVY BELÁ

Rozdrobenosť pozemkov na 
Slovensku je jedna z  najväč-
ších v  Európe. V  priemere na 

jednu parcelu pripadá asi 12 vlast-
níkov, hoci nájdu sa aj lokality, kde 
ich je aj niekoľkonásobne viac a  to 
je naša obec. Ešte v  roku 2019 vlá-
da schválila plány na komplexné 
riešenie pozemkových úprav. Podľa 
nich sa mali vykonať v horizonte 30 
rokov. Po rokoch možno konštato-
vať, že výraznejšie z  miesta sme sa 
zatiaľ nepohli. Plán stihnúť pozem-
kové úpravy vykonať do 30 rokov 
sa už nepodarí naplniť. Dôležité ale 
je, aby sa proces vykonávania po-
zemkových úprav nezastavil. Kata-
strálne územia sa vždy vyberajú na 
nasledujúci rok  – teda nasledujúci 
rok po vybratí a schválení by sa uve-
dené projekty pozemkových úprav 
po úspešnom verejnom obstarávaní 
mohli začať vykonávať. Žiaľ, takto to 
nefunguje. K pozemkovým úpravám 

tak dochádza viac na papieri, ako 
v samotnej praxi. Dosiaľ na Sloven-
sku komasácie prebehli len v 12-tich 
percentách zo všetkých katastrál-
nych území. Rozdrobenosť pôdy je 
pritom problémom v  rôznych ob-
lastiach. Brzdí a  komplikuje projek-
ty obce, výstavbu infraštruktúry či 
projektov zo strany iných subjektov. 
Vysporiadanie pozemkov so stovka-
mi či tisíckami vlastníkov, z ktorých 
niektorí sú aj neznámi a  neraz istá 
časť žije v zahraničí, je dlhé a zložité. 
Rozdrobenosť pôdy vytvára neistotu 
v  právnych vzťahoch, sťažuje pre-
nájom, resp. prevod vlastníctva. Čo 
bude teda základným princípom?

Je to hlavne tá skutočnosť, že aj 
naša obec sa ocitla na poslednom 
zozname pozemkových úprav, ktoré 
schválila vláda SR na svojom riad-
nom zasadnutí. Treba zdôrazniť, že 
ROEP a Pozemkové úpravy nie je to 

isté ako si to mnohokrát myslíme. 
Pozemkové úpravy nastupujú po 
ROEPe a  je dôležité povedať, že je 
to ešte dlhá cesta až prestrihneme 
cieľovú pásku. Princípom, od kto-
rého by sa úprava pozemkov mala 
odvíjať je skutočnosť, že nový po-
zemok, ktorý vznikol pozemkovou 
úpravou, by mal zodpovedať hod-
note predchádzajúcich pozemkov. 
Nové pozemky majú byť svojím 
druhom, výmerou, bonitou, polo-
hou a  hospodárskym stavom  pri-
merané pôvodným pozemkom, pri-
čom sa prihliada na výhody získané 
pozemkovými úpravami.

Podľa nepotvrdených informácií sa 
očakáva vyhlásenie verejného obsta-
rávania na spomínaný balík území 
už v  najbližšom čase, následne do 
konca roka by malo prebehnúť ve-
rejné obstarávanie na ďalšie skupiny 
vybraných katastrálnych území.  «

Obec

Pamätná listina pri príležitosti položenia  
základného kameňa Belského stavebného družstva

Nariadenie na zlúčenie pozemkov z r. 1907
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OSLAVA ŽIVOTA: UCTENIE NAŠICH 
OBDIVUHODNÝCH DLHOVEKÝCH OBČANOV

V našej obci máme dôvod osla-
vovať. Nie kvôli veľkým uda-
lostiam alebo významným 

úspechom, ale kvôli niečomu, čo je 
oveľa cennejšie - kvôli našim dlhove-
kým občanom. Títo jednotlivci, ktorí 
dosiahli vysoký vek nad 85 rokov, sú 
pravým pokladom našej komunity. 
Ich prítomnosť je ako hodvábna niť, 
ktorá spája minulosť so súčasnos-
ťou a zaručuje nám, že nikdy neza-
budneme na naše korene.

V tomto veku sa začína zhmotňovať 
bohatstvo životných skúseností a 
múdrosti. Naši dlhovekí občania sú 
živými knihami, ktoré nám ponúka-
jú nepretržitý príbeh minulosti, za-
pletený s múdrosťou a poznaním, 

Chabadová Anna 95 rokov
Franek Ján 95 rokov
Šipčiaková Paulína 93 rokov
Ďuranová Anna 93 rokov
Belová Mária 93 rokov
Mariašová Paulína 93 rokov
Bosíková Ľudmila 92 rokov
Čepelová Hermína 92 rokov
Bajanová Vincencia 91 rokov
Mažgút Marcel 91 rokov
Boháč Pavol 90 rokov
Mažgutová Margita 90 rokov
Jaroščiaková Mária 89 rokov
Novák Štefan 89 rokov
Hanuliaková Mária 88 rokov
Štefková Hermína 88 rokov
Chabadová Hermína 88 rokov
Bajana Albert 88 rokov
Káčerová Helena 88 rokov
Vlčková Antonia 88 rokov
Kolčák Karol 88 rokov
Mažgútová Paulína 88 rokov
Majerová Gabriela 88 rokov
Mažgút František 87 rokov
Mažgútová Terézia 87 rokov
Belová Helena 87 rokov
Korenčiaková Hermína 87 rokov
Pechotová Irena 87 rokov
Mažgútová Anna 86 rokov
Kubík František 86 rokov
Mahútová Eva 86 rokov
Cabadajová Mária 86 rokov
Daniška Ján 85 rokov
Šmehýlová Mária 85 rokov
Kubáňová Mária 85 rokov

ktoré sa formuje roky.

Ich prítomnosť v našej obci je ako 
nádych čerstvého vzduchu, ktorý 
nás napĺňa radosťou a pokorou. 
Ich láska k životu a odhodlanie sú 
príkladom pre nás všetkých, a preto 
sme radi, že ich máme medzi nami.

Túžime, aby ich cesta životom bo-
la ešte dlhá a plná radosti, lásky a 
pokojných chvíľ. Ich prítomnosť je 
pre nás vzácnym darom, ktorý si 
vážime a chceme si ho zachovať 
ešte na dlhé roky.
Nech žijú dlho a nech ich životná 
cesta zostane osvietená láskou, 
zdravím a pokojom.
 S úctou, Obec Belá 
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Už tradične sa tretí mesiac v ro-
ku spája s čítaním a patrí kni-
he. Marec – mesiac knihy si 

pamätáme zo školských lavíc a o nič 
menej nie je pre nás čítanie dôležité 
aj v súčasnosti. Dnes čítanie považu-
jeme za základnú znalosť a pre mno-
hých z nás je tiež veľkou zábavou. 

V  našej obecnej knižnici sa v  tento 
mesiac dvere nezatvorili. Žiaci z mie-
stnej základnej a materskej školy sa 
prišli oboznámiť s  Obecnou knižni-
cou v Belej, nielen poprezerať knižky, 
ale dozvedieť sa niečo viac o  tom, 
ako to v knižnici celé funguje. 

Pani knihovníčka deťom vysvetli-
la ako sú v knižnici knihy členené 

a aké  podmienky treba splniť, aby 
sa mohli stať čitateľmi a   knihy si 
mohli vypožičiavať aj domov. 

Začiatok marca patril tým najmen- 
ším, deťom z materskej školy. V kniž- 
nici si poprezerali ilustrované roz-
právkové knihy a  encyklopédie,  
a  keďže ešte nevedia čítať, tak im  
pani učiteľka prečítala zaujímavú 
a poučnú rozprávku, ktorú pozor-
ne počúvali so zatajeným dychom.  
Za pekné správanie v  knižnici do-
stali sladkú odmenu a  odniesli si 
nové zážitky a informácie. 
Maličkých neskôr v  priebehu me-
siaca postupne vystriedali prváci, 
tretiaci, štvrtáci a  šiestaci z  našej 
školy, ktorí si mohli študovať novo 

zakúpené knihy, ktoré sa im veľmi 
páčili. Pani učiteľky v  rámci preh-
liadky knižnice zasa deti poinfor-
movali o histórii vzniku knihy, deti 
si vyskúšali písanie piktogramov 
na  kamene,  klinové písmo na hli-
nených doštičkách, či tvorbu zvit-
kovej knihy. Postupne sa cez ručne 
písané kódexové knihy dostali až 
k  Johannovi Gutenbergovi, vďaka 
ktorému si knihu môže dovoliť 
každý. Starší žiaci sa zasa dozve-
deli, čo je to prírastkový zoznam 
a koľko kníh je v ňom zapísaných. 
Svoje putovanie za informáciami 
v  našej knižnici niektorí žiaci za-
končili knižnou pátračkou. 

Deťom, ktoré mali záujem stať sa 
novými čitateľmi knižnice, bol za-
ložený  čitateľský preukaz a  kto 
chcel, mohol si z obrázkov od pani 
knihovníčky vyrobiť peknú záložku 
do knižky.  

Deti z knižnice odchádzali nadšené 
z  nových zážitkov, niektoré obo-
hatené o  nové informácie,  ktoré 
si vedeli samé v  knihách vyhľadať 
a  niektoré hrdo,  so svojim prvým 
čitateľským preukazom.  

Veríme, že im ich rozžiarené očká, 
zvedavosť a  nadšenie z  kníh a  čí-
tania zostane čo najdlhšie, nielen 
v marci – mesiaci knihy. «

MAREC – MESIAC KNIHY

Knižnica
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Dovoľte nám, milí čitatelia 
Belských novín, aby sme vás 
oboznámili s prebiehajúcou 

rekonštrukciou materskej školy. Po 
dvoch rokoch intenzívnych prác na 
projektoch, ktoré boli financované 
z  európskych štrukturálnych a  in-
vestičných fondov s  názvom:,Z-
níženie energetickej náročnosti 
budovy materskej školy” a, Rozší-
renie kapacity materskej školy”, sú 
práce ukončené a  v  týchto dňoch 
prebiehajú práce na dokončení ce-
lého areálu materskej školy. Areál 
materskej školy nebol predmetom 
výzvy v  spomínaných projektoch, 
a  preto sa vedenie obce spolu 
s  obecným zastupiteľstvo rozhod-
lo vyčleniť ďalšie finančné prost-
riedky z  rozpočtu obce na dokon-
čenie celého areálu.

Práce, ktoré sa financovali z  roz-
počtu obce: 
■   búracie práce na 

garážach a hospodárskej 
budove v areáli MŠ, 

■   vybudovanie betónového 
parkoviska pred budovou, 

■   oplotenie areálu MŠ, 
■   vybudovanie novej 

vodovodnej prípojky, 
■   navážanie hliny na bývalú 

asfaltovú plochu, 
■   planírovanie hliny okolo 

herných prvkov, 
■   vybudovanie odvodnenie 

okolo budovy, 
■   zhotovenie chodníkov 

okolo celej budovy, 
■   vybudovanie mosta na 

prepravu potravín do ŠJ 
a záchytnej plochy, 

■   zakúpenie nových herných 
prvkov na malý školský 
dvor pre menšie deti, 

■   zhotovenie bezbariérového 
vstupu do ŠJ, 

■   zakúpili sa nové 
šatníkové skrinky.

PRÁCE, KTORÉ SA PLÁNUJÚ 
V NAJBLIŽŠEJ DOBE:
■   zhotovenie brán,
■   vysadenie trávy,
■   vyznačenie parkovacích plôch,
■   inštalácia kamerového systému,
■   bezpečnostný prístupu do budovy,
■   zhotovenie názvu materskej  

školy na fasádu budovy.

REKONŠTRUKCIA MATERSKEJ ŠKOLY
V  priebehu mesiacov máj/jún by 
sme chceli slávnostne otvoriť mater-
skú školu, kde by sme chceli pozvať 
aj ministra školstva. Podarila sa v na-
šej obci veľká vec, ktorá bude slúžiť 
ďalším generáciám našich občanov. 
Chcem vysloviť veľké poďakovanie 
predchádzajúcemu i  terajšiemu ve-
deniu obce, poslancom obecného 
zastupiteľstva, koordinátorke projek-
tu, projektantom, zhotoviteľovi prác 
a všetkým, ktorí i malou časťou pris-
peli k tomuto veľkému projektu.

Tímová práca je cesta ako posunie-
me našu obec i školu ďalej...
 riaditeľ školy Mgr. Peter Boháč
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ZMENY FINANČNÝCH PRÍSPEVKOV NA ČIASTOČNÚ 
ÚHRADU NÁKLADOV V MŠ, ŠKD, ZUŠ, CVČ A ŠJ

Dňa 1. januára 2024 vstúpilo 
do platnosti nové všeobecné 
záväzné nariadenie (ďalej len 

VZN) č. 6/2023, ktoré určilo novú výš-
ku finančného príspevku na čiastoč-
nú úhradu nákladov na výchovu 
a vzdelávanie a nákladov spojených 
so stravovaním v školskom zariadení, 
ktorých zriaďovateľom je Obec Belá.

Prijatie tohto VZN vyvolalo u  niek-
torých rodičov búrlivé diskusie, 
a preto sme sa rozhodli aj tu v krát-
kosti objasniť vzniknutý problém, 
prečo muselo nevyhnutne dôjsť 
k zvyšovaniu poplatkov.

Pri zostavovaní rozpočtu na rok 
2024 pre jednotlivé zložky a súčasti 
Spojenej školy, ktoré sú financované 
v originálnom výkone teda z výberu 
daní z príjmu fyzických osôb (DPFO), 
ktoré dostane zriaďovateľ Obec Be-
lá na počet zapísaných žiakov školy 
podľa prepočítaného stanoveného 
koeficientu na jednotlivé zložky vo 
finančných normatívoch na daný 
školský rok 2023/2024, vznikol vo 

výsledku hospodárenia za spomí-
nané zložky deficit vo výške 83 000 €. 
Vzniknutý deficit bol nad finančné 
možnosti zriaďovateľa, vykryť fi-
nančný schodok z vlastných zdrojov. 
Následne bola zriadená pracovná 
skupina poslancov obecného zastu-
piteľstva, ktorá si nechala vypraco-
vať podrobnú finančnú analýzu na 
rok 2024 od riaditeľa školy.

Obec Belá je povinná zo zákona 
zostaviť vyrovnaný rozpočet, čo sa 
týka príjmov a výdajov, a tak vo vý-
sledku nebola iná možnosť, ako zvý-
šiť finančné príspevky na čiastočnú 
úhradu nákladov pre jednotlivé 
zložky a súčasti Spojenej školy, ako 
sú MŠ, ZUŠ, ŠKD, CVČ a ŠJ, ak sme 
chceli zachovať tieto služby pre na-
šich občanov aj v roku 2024.

HLAVNÉ DÔVODY  
ZVYŠOVANIA ŠKOLNÉHO:
1.  zníženie koeficientu výberu po-

dielových daní z príjmu fyzických 
osôb v roku 2023 pre samosprávy,

2.  navýšenie energií na prevádzku,

3.  navýšenie platov zamestnancov 
v školstve v roku 2023 v priemere 
o 20 %.

ZMENIL SA:
1.  príspevok za pobyt dieťaťa v mat-

erskej škole na 35 €/mes.,
2.  príspevok na štúdium v  základ-

nej umeleckej škole (viac na web-
stránke ZUŠ),

3.  príspevok na činnosť školského 
klubu detí na 25 €/mes.,

4.  príspevok na činnosť centra voľ-
ného času na 20 €/ mes. pre žia-
kov, ktorí nemajú trvalý pobyt 
v obci Belá alebo žiakov, ktorí na-
vštevujú viac záujmových útvarov,

5.  príspevok na čiastočnú úhradu 
nákladov spojených so stravova-
ním v  zariadení školského stra-
vovania pre zamestnancov na 
4,50 € a cudzích stravníkov na 5 € 
za odobratú stravnú jednotku. 
Pre žiakov ZŠ a deti MŠ ostali po-
platky za réžiu ŠJ nezmenené.

Ďakujeme všetkým za pochopenie 
vzniknutej situácie!
 riaditeľ školy
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KÚSOK ZO ŽIVOTA MATERSKEJ ŠKOLY

PLAVECKÝ VÝCVIK 
Plávanie patrí medzi športy, ktoré najviac a najefektív-
nejšie rozvíjajú základné funkcie ľudského organizmu. 
Plávanie je šport, ktorý môžeme vykonávať po celý 
život, dodáva v detstve pocit istoty a bezpečia, upev-
ňuje zdravie, prináša potešenie a príjemne pôsobí na 
detský organizmus, prospieva obehovému systému, 
uľahčuje cirkuláciu krvi, zapája celý pohybový aparát, 
posilňuje dýchacie svaly a zvyšuje kĺbovú pohyblivosť.
Aj preto je pre deti veľmi prínosný plavecký kurz už v ma-
terskej škole. Tento rok sme kurz realizovali v spolupráci  
OZ Šport Žilina v dopoludňajších hodinách vo Village Re-
sort Hanuliak v Belej.  Deti sa hravou formou zoznamovali 
s vodným prostredím, s technikou plávania a s bezpeč-
nosťou počas pohybu v bazéne. Vplyvom vzduchu, vody, 
tepla či chladu si deti otužovali svoje zdravie a zvyšovali 

KARNEVAL

„ČO JE TU DNES VEĽKÝ BÁL A ČI DÁKY KARNEVAL?  
SPRIEVOD MASIEK KRÚŽI V KRUHU,
JEDNA MASKA STRIEDA DRUHÚ.“

Toto je len krátky úryvok textu kedysi známej pesničky 
zo Zlatej brány. Takto presne to vyzeralo aj na karnevale 
v materskej škole. Miestami sme mali pocit, že sme sa 
ocitli v rozprávkovom svete, kde prišiel pirát aj veľký kráľ, 
princezná, lienka aj víla, či hasič aj striga milá. To sa však 
len trieda premenila na jednu úžasnú karnevalovú párty.
Nielen tanec, smiech, ale aj hry vyčarili na tváričkách 
detí úsmev... Bolo veselo, bolo fajn. Vysmiatí, vytanco-
vaní, unavení, ale nič to...   O rok sa opäť tešíme znova, 

odolnosť. Hlavný dôraz sa kládol na individuálny prístup, 
zohľadňujúcu fyzickú zdatnosť, návyky na pohyb vo vod-
nom prostredí a na individuálne požiadavky dieťaťa. Pla-
vecký výcvik mal u našich detí veľký úspech,  mali z neho 
radosť a dúfame, že naň budú dlho v dobrom spomínať.

LYŽIARSKY VÝCVIK

„NIE SME ŽIADNE LEKVÁRY , ANI VIETOR DO TVÁRI,
NÁLADU NÁM NESKAZÍ, ZVYKNEME SI NA MRAZY.
HURÁ LYŽE, HURÁ SANE, KTO JE BOREC, BEŽÍ NA NE.“

V mesiaci január sa naši predškoláci zúčastnili ly-
žiarskeho výcviku v SKI centrum Vrátna Paseky, kde 
sa oboznamovali zo základmi lyžovania. Každý deň 
prinášal nové zážitky a zručnosti v lyžovaní, na čo sa 
deti veľmi tešili. Naučili sa ovládať chôdzu sklzom po 
rovine, jednoduchý zjazd s prenášaním váhy z jed-
nej nohy na druhú, zastavovať pádom (sedom vbok 
vedľa lyží) i brzdením pluhom. Lyžovanie sa tak stalo 
ďalším obľúbeným zimným športom týchto malých 
„veľkých“ športovcov z našej MŠ.

že sa aspoň na chvíľu prenesieme do sveta rozprávok, 
tanca a zábavy.
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VYNÁŠANIE MORENY
V zime celá príroda spí. Ako dieťa keď sníva v postieľke 
svoje ružové sníčky. A na jar sa zobúdza tiež ako dieťa, 
keď ho mamička pohladí po vláskoch. Príroda otvorí naj-
skôr jedno očko – to poroztápa snehy, ľady, a potom dru-
hé očko – keď na nás zažmurká prvými jarnými kvietkami. 
Na vítanie jari sme sa „nachystali“ aj my, deti z materskej 
a základnej školy, a to nie hocijako, rovno s tónmi ľudovej 
hudby v sprievode detí a lektora zo Základnej umeleckej 
školy. Piesňami a básničkami sme spoločne odprevadili 
zlú Morenu. Povedali sme si, že táto zima bola dlhá, už 
jej bolo dosť a na svedomí to má Morena, od ktorej po-
chádza všetko zlo a choroba. A preto sme sa rozhodli vy-
hnať ju. Už bol najvyšší čas! Vyprevadili sme ju spevom 
po našej obci, zapálili a hodili do vody dúfajúc, že s ňou 
odpláva všetko zlé a studené. Prúd vody odnášal Morenu 
a my sme pozdravili slniečko riekankami a pesničkami. 

Privolávali sme jarnú vílu „Vesnu“, aby sa mohla ukázať v 
plnej paráde – mladá a krásna.  Dúfame, že po krátkych 
smutných dňoch, prichádzajú dlhšie a s nimi JAR, najkra-
jšia časť roka, kedy sa zem prebúdza z dlhého zimného 
sna a všetko začína rozvoniavať novým životom.

PLETIEME KORBÁČ
Dni pred Veľkou nocou i počas nej majú svoje tradície. Pa-
tria k nim obrady, typické jedlá, zvyky našich predkov, zdo-
bia sa vajíčka, ktorými dievčatá obdarujú chlapcov, keď ich 
prídu obliať a vyšibať. Snáď v každom regióne je to pondel-
ková oblievačka, ktorá je symbolom čistoty a vyšibanie kor-
báčom by malo priniesť zdravie. Korbáče sa pletú z vŕbo-
vého prútia. Podľa kraja sa líšia aj techniky, fígle či počty 
prútov, z ktorých sa korbáč skladá. Každá vyšibaná žena či 
dievča, by mala podľa tradície šibačovi na korbáč priviazať 
novú stuhu.  Aj naši kamaráti si  vyskúšali svoju zručnosť, 
či dokážu upliesť krásny veľkonočný korbáč, ktorý využijú 
na veľkonočný pondelok ako jediný povolený „nástroj“ na 
privolanie pevného zdravia. Zapletali, prepletali aj popliet-
li, ale na svoj výsledný korbáč boli právom hrdí. 

NAVŠTÍVILI SME KNIŽNICU
V našej materskej škole sa snažíme v rámci výchovno - 
vzdelávacej činnosti o to, aby deti získali pozitívny vzťah 
k čítaniu a ku knihám ako takým. Nielen v marci, ktorý 
je mesiacom knihy si deti nosili svoje obľúbené knihy, z 
ktorých im pani učiteľky čítali. Neboli to len rozprávkové 
knihy, ale často aj detské encyklopédie, ktoré si deti na-
jradšej prezerali. Aby sme u detí rozvíjali pozitívny vzťah 
ku knihám, motivujem ich aj tým spôsobom, že každý 
rok navštevujeme obecnú knižnicu. Tu majú deti mož-
nosť sa dozvedieť, že knihy sa dajú kúpiť ale aj požičať. 
Pani knihovníčka im vysvetlila, že požičiavanie kníh má 
svoje pravidlá a ako treba s knihami zaobchádzať. Deti si 
tiež pozreli, aké knihy sa v knižnici nachádzajú. Veríme, 
že týmto spôsobom si deti vytvoria pozitívny vzťah ku 
knihám, ktorý im vydrží až do dospelosti.
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ČAROVNÁ MOC PRÍRODY
Privítali sme u nás  združenie Čarovná moc prírody. 
Besiedka o prírode bola veľmi zaujímavá. Deti pra-
covali s obrázkovým materiálom, spoznávali rôzne 
komponenty v názornej ukážke ale  najväčšie pre-
kvapenie boli dve sovičky Fufi a Fifi. Deti sa dozvedeli 

ako sovičky žijú, ako sa o ne starajú. V závere besied-
ky si mohli sovičky pohladiť a vyfotiť sa s nimi. Ďa-
kujem za návštevu a tešíme sa opäť na takéto milé 
stretnutia so zvieratkami.

Základná škola

KARNEVAL
Karneval patrí v  základnej škole medzi najočakáva-
nejšie a najobľúbenejšie školské podujatia, preto niet 
divu, že sa naň pripravujú takmer všetci žiaci – od prvá-
čikov až po tých najstarších. Nedočkavé deti plné oča-
kávania, pestré karnevalové masky plné fantázie, obľú-

bení hrdinovia, rozprávkové bytosti, zvieratká, hračky 
a ďalšie zaujímavé masky zaplnili 9. 2. 2024 našu školu. 
Zábavu v  triedach vystriedala prehliadka masiek na 
dolnej chodbe, vyhodnotenie a  spokojný úsmev na 
tvárach detí.

LYŽIARSKY VÝCVIK
Od 12. 2. do 16. 2. 2024 siedmaci základnej školy ab-
solvovali lyžiarsky výcvik v Krušetnici. Lyžiari sa zdo-
konaľovali v lyžiarskych technikách a nelyžiari hrdin-
sky zvládli počas piatich dní základy lyžovania, svoje 
prvé jazdy na sedačke ako aj nejaké tie pády. Počas 

pobytu v Krušetnici žiaci navštívili Múzeum Oravaka-
fe, kde interiér múzea zdobí najväčšia mozaika z ká-
vovníkových zŕn na svete. Všetkým žiakom patrí veľká 
pochvala za snahu a  pokrok v  zdolávaní lyžiarskeho 
svahu a za nezabudnuteľnú priateľskú atmosféru.
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Základná umelecká škola

ZÁPIS DO 1. ROČNÍKA ZŠ
Zápis  detí  do 1. ročníka na školský rok 2024/2025 sa 
uskutoční v priestoroch základnej školy dňa 17. 04. 2024 
od 14:00 hod. do 18:00 hod.
 
Zapisujú sa deti narodené od 01.  09.  2017 do 
31. 08. 2018 a deti, ktoré v minulom školskom ro-
ku neboli prijaté do základnej školy na plnenie po-
vinnej školskej dochádzky.

NAJVÄČŠIE ÚSPECHY  
V DOTERAJŠÍCH SÚŤAŽIACH:
2.  miesto v celoslovenskom finále súťaže Jazykový  

kvet – Lupienok: Linda Cabadajová (8.A),  
Patrícia Zuziaková (8.A), Sofia Zuziaková (9.A)

2.  miesto vo výtvarnej súťaži Ekoplagátik: trieda 4.B 
(súťažilo 17 základných škôl a 15 materských škôl)

2.  miesto (strieborné pásmo) v medzinárodnej 
výtvarnej súťaži Vianočná pohľadnica:  
Lukáš Bárdy (4.B), Barbora Dávidíková (4.B)

3.  miesto v okresnom kole stolného tenisu: Jakub 
Konštiak (9.B), Martin Konštiak (8.A), Pavol Vrábel (6.A)

IMATRIKULÁCIA PRVÁKOV
15. decembra 2023 bolo 44 prvákov slávnostne pa-
sovaných za žiakov základnej školy. Najskôr ukázali, 
čo všetko sa naučili za tých pár mesiacov, a potom 
sa prešlo k  samotnému pasovaniu. Veľké ďakujem 
patrí všetkým prváčikom – za odvahu, vedomosti, 
tanečné vystúpenia a niektorým žiakom z 5.B triedy 
za organizáciu a  pomoc. Poďakovanie patrí aj Ro-
dičovskému združeniu pri SŠ Belá za finančný prí-
spevok na zakúpenie prvých knižiek pre prváčikov 
a Zmrzline Belá za sladkosti.

Kolektív Základnej školy Belá

NULTÝ ROČNÍK HUSĽOVEJ SÚŤAŽE

Dňa 12.  3.  2024 sme sa zúčastnili na nultom 
ročníku husľovej súťaže v  ZUŠ Ferka Špániho 
v Žiline. Naši žiaci Nina Pösová a Matúš Hliník 

súťažili v rovnakej kategórií, podali veľmi dobré výko-
ny a  odniesli si domov hodnotné ocenenia. Nina sa 
umiestnila v  striebornom pásme a  Matúš v  zlatom 
pásme. Obaja žiaci sú z  triedy pána učiteľa Ondreja 
Hanuliaka. Na klavíri ich doprevádzala pani učiteľka 
Jelena Horváthová. Tešíme sa, že máme šikovných 
žiakov, ktorí reprezentujú našu školu. «
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ŽIVOT V KLUBE DÔCHODCOV: AKTÍVNE SENIORSTVO V NAŠEJ OBCI

Budapešť Bazilika sv. Štefana

V našej malebnej obci sa môžeme tešiť z fungova-
nia klubu dôchodcov, ktorý predstavuje ohnisko 
aktivity a spoločenského života pre našich oby-

vateľov vyššieho veku. Je nesmierne povzbudzujúce vi-
dieť, že títo dôchodcovia nezakusujú v sedavej rutine, 
ale s  nadšením sa zapájajú do rôznych činností, čím 
dávajú príklad aj mladším generáciám.

Namiesto toho, aby trávili dni bezducho sediac za mo-
bilmi, členovia klubu sa spájajú v  skupinkách a  orga-
nizujú výlety, ktoré sú plné dobrodružstva a  spoločnej 
zábavy. V júni sa spoločne vybrali do Budapešti, kde sa 
zoznamovali s  históriou a  obdivovali architektonické 
poklady, ako sú Bazilika Svätého Štefana a  Matyášov 
chrám. Avšak ich návšteva nezostala len pri povrchu, 
pretože sa tiež zastavili pri Dunaji, mieste, kde boli vy-
vražďovaní Židia, čo im pripomenulo smutné obdobie 
v našej histórii. Je dôležité si takéto udalosti pripomínať, 
aby sme sa z nich poučili a aby sa nikdy neopakovali. 
Okrem toho navštívili aj Hradný vrch a rybársku Baštu, 
čím tento výlet bol nielen príjemný, ale aj veľmi poučný.

Ďalšie z  ich výletov smerovali na kúpaliská. Najskôr 
navštívili Kežmarok, kde sa nezabudli pozrieť na krá-
sy tohto mesta a neskôr sa vybrali na kúpalisko Vrbov. 
Zvedavosť ich však priviedla aj za hranice Slovenska, 
konkrétne do Poľska, kde si užili nákupy na miestnych 
trhoch a následne sa osviežili v kúpalisku Oravice. Ti-
eto výlety im nielen prinášajú radosť a oddych, ale aj 
možnosť porovnať si kúpaliská doma a v zahraničí.

Boli pozrieť aj v Čechách, konkrétne v Olomouci. Čle-
novia navštívili pútnické miesto Kopeček, obdivovali 
katedrálu, kostol Svätého Michala a známy orloj. Výlet 
zakončili na Vianočných trhoch, kde si pochutnali na 
vynikajúcom punči.

Posledný výlet zahŕňal návštevu Vysokých Tatier, kde 
obdivovali Tatranský ľadový dóm inšpirovaný West-
minsterským opátstvom z  Londýna. Po tomto úžas-
nom zážitku sa okúpali v Aquaparku Poprad.

Samozrejme, ich aktivity nezostávajú len pri výletoch. 
Členky klubu: Pani Blahovcová, Struharňanská, Ďurano-
vá a Kubáňová pomáhali pri pečení moravských koláčov 
a zemiakových, kapustných osuchov pri príležitosti Bel-
skej púte. Ich zanietenie a energia nás všetkých inšpiruje.

Chceme vyzdvihnúť aj príspevok klubu dôchodcov 
k miestnej komunite. Členovia klubu sa aktívne zapá-
jajú do rôznych činností, ako sú brigády na úpravu ve-
rejných priestranstiev. Ich úsilie a obetavosť nám všet-
kým prinášajú krajšiu a lepšiu obec, za čo im patrí veľké 
poďakovanie.

Ak by ste sa aj vy chceli stať súčasťou ich klubu dôchod-
cov, veľmi radi Vás privítajú. Spoločne môžete zdieľať 
radosti a  objavovať nové miesta, ako napríklad plá-
novaný výlet do Kroměříža na Morave 30. apríla 2024. 
Chceme vyjadriť veľkú vďaku predsedníčke p. Blahov-
covej a všetkým členom klubu dôchodcov za ich odda-
nosť a prínos pre našu obec. «

Upratovanie v obci
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MLÁDEŽNÍCKE KATEGÓRIE ŠK BELÁ

ZMENY V ŠPORTOVOM KLUBE BELÁ

V  našej obci má futbal bohatú tradíciu a  teší sa 
veľkej obľube. Stále sa u  nás rodia nové a  no-
vé talenty, ktoré je potrebné správne podchytiť 

a odborne viesť už v útlom veku. A práve v práci s mla-
dými nádejnými futbalistami sa venujeme cez športový 
klub v spolupráci s CVČ pri Spojenej škole v Belej.

Futbal je hra, ktorá sa vyvíja. Iný futbal sa hral kedysi 
a iný sa hrá dnes. A tak úspech futbalového družstva, 

špeciálne v  mládeži, závisí aj od odborného prístupu 
a  kvalifikácie trénerov. Futbalom zapálený personál, 
profesionálny prístup, sústavné vzdelávanie trénerov – 
to sú predpoklady pre úspešný klub. Aktuálne v  na-
šom klube pracujú štyria kvalifikovaný tréneri, ktorí 
deťom odovzdávajú všetky svoje skúsenosti a odborné 
znalosti, tak aby sa mohli rozvíjať po športovej, ale aj 
osobnostnej stránke

Športový klub Belá prešiel na prelome rokov 2023 
a 2024 zmenami na poste trénerov. Novým tré-
nerom A mužstva sa stal skúsený tréner Ing. 

Jozef Jaroš zo Žiliny. O mužstvo dorastu sa bude 
starať tréner Matej Bistiak z Belej, ktorý zároveň tré-
nuje aj mladších žiakov. Trénerom starších žiakov 
je Ľubomír Laščiak. Najmladšie kategórie majú na 
starosti Mgr. Peter Boháč a Ing. Peter Majer.

Športový klub Belá mužstvo A hrá 5. ligu Sever. 
Všetci sa tešíme na začiatok jarnej časti sezóny. 

Aktuálne vedenie klubu:
Ing. Šimon Franček – predseda Športového klubu Belá 
Anton Cabadaj – podpredseda ŠK Belá 
Pavol Pobuda – prezident ŠK Belá
 Ing. Šimon Franček

U7

Športový klub Belá
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U15

U9

U11

U13

Nábor mladých talentov u nás začína už od 5.-6. ro-
ku, no priebežne sa súpisky vo všetkých kategóriách 
dopĺňajú v závislosti od záujmu detí o futbal, ktorý je 
stále veľký.

Tí najmenší futbalisti vo veku 5-6 rokov (kategória U7) 
majú tréning raz do týždňa v  rámci projektu “Dajme 
spolu gól!” Staršie mládežnícke kategórie, ktoré máme 
v našom klube štyri (U9, U11, U13 a U15) už trénujú dva-
krát týždenne, plus hrajú zápasy resp. turnaje ktoré sú 
pre kategórie Mladšej a Staršej prípravky organizované 
v  súťažiach ObFZ Žilina. Mladší a  starší žiaci aktuálne 
bojujú o umiestnenie v 3. lige SSFZ, kde sa nám po ro-
koch stagnácie a  postupného úpadku kvality a  taktiež 
odlivu hráčov podarilo zastabilizovať kádre a  taktiež 
pritiahnuť naspäť niektorých chlapcov, ktorí posledné 
roky reprezentovali našu obec svojim pôsobením v MŠK 
Žilina, prípadne v iných okolitých kluboch.

Nemôžem nespomenúť aj úspechy našich najmenších, 
ktorí sa pravidelne umiestňujú na tých najpoprednej-

ších miestach v rámci organizovania, resp. našej účasti 
na viacerých, kvalitne obsadených turnajoch v  rámci 
okresu Žilina a širšieho okolia, či nomináciami vo vý-
beroch ObFZ Žilina a  úspešnou reprezentáciou našej 
obce a klubu aj za hranicami okresu.

Veríme, že sme sa dali v poslednom období konečne 
na správnu cestu a spoločným úsilím v rámci spolu-
práce športového klubu, obce a  školy dosiahneme 
náš cieľ, ktorým je prilákať čo najviac detí k  športu 
a zároveň pomôcť rodičom vychovať z nich dobrých 
ľudí a samozrejme kvalitných futbalistov, tak aby to 
od najnižšieho „futbalového ročníka“ dotiahli až po 
kategóriu mužov. «
 Ing. Peter Majer
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DO ROKU 2022
V medzivojnovom období po 1. sve-
tovej vojne sa začala rozvíjať v ob-
ci myšlienka založenia jednotky 
dobrovoľných hasičov. Dobrovoľná 
požiarna ochrana bola v  obci za-
ložená v roku 1928 a to na podnet 
Alojza Folkmana. Prvým veliteľom 
sa stal Justin Pechota a bol ním až 
do roku 1948. Zemská hasičská jed-
nota mala k dispozícii jednu ručnú 
striekačku, ktorú obsluhovali štyria 
muži pumpovaním vody z potokov 
alebo zo studní.

V  roku 1949 bola Zemská hasičská 
jednota premenovaná na Dobro-
voľný požiarny zbor Belá, kde veli-
teľmi boli postupne:
■  Adam Židek (1949 – 1955),
■  Pavol Pechota (1956 – 1960),
■  Jozef Lipka (1961 – 1964),
■  Ján Mahút (1965 – 1968),
■  Ján Belá (1969 – 1973),
■  Milan Triščík (1974 – 1976),
■  Jozef Franček (1977 – 1981),
■  Miroslav Mažgút (1982 – 1986),
■  Vincent Mažgút (1987 – 1994).

Od roku 1995 až po rok 2022 nebol 
zvolený stály veliteľ a zbor prerušil 
svoju činnosť.

Dobrovoľný požiarny zbor (DPZ) sa 
okrem preventívnej požiarnej ochra-
ny a priamych zásahov pri likvidácii 
požiarov v  obci alebo lesných poži-
arov v jej okolí podieľal aj na rozvoji 
kultúrnej a  spoločenskej činnosti. 
DPZ usporadúval tanečné zábavy 
a  veselice, tak pre svojich členov 
a  ich rodiny, ako aj pre ostatných 
občanov. Usporadúvali sa posede-
nia pri guláši, tanečné zábavy v  prí-
rode a  autobusové zájazdy po celej 
republike. V  spoločenskej činnosti 
sa DPZ angažoval pri výstavbe obce 
(výstavba vodovodu, domu smútku, 
plynovodu) a vypomáhal pri rôznych 
poľnohospodárskych prácach miest-
nemu roľníckemu družstvu. V oblasti 
starostlivosti o svojich členov uspo-
radúval návštevy bývalých členov, 
ktorí už boli v dôchodku, organizoval 
prednášky a  besedy s  požiarnou 
tematikou medzi staršími občanmi 
i medzi žiakmi v školách.

Najaktívnejší členovia DPZ boli 
ocenení viacerými okresnými i  kraj-
skými vyznamenaniami. V roku 1980 
dostali Plaketu požiarnej ochrany za 
dlhodobú prácu v organizácii: Adam 
Kašša, Matúš Daniška, Štefan Vrábel 
(nar. 1914) a Štefan Vrábel (nar. 1916). 
Odznak „Za príkladnú prácu“ dostali: 

Vincent Mažgút, Jozef Franček, Karol 
Štefko, Miroslav Mažgút, Františka 
Višňovská, Irena Pechotová a  Ru-
dolf Višňovský. Čestným odznakom 
„Za zásluhy“ o rozvoj DPZ udeleným 
v roku 1982 bola ocenená dlhoročná 
práca v  DPZ Rudolfa Višňovského, 
ktorý za dlhoročnú prácu v DPZ a prá-
cu s mládežou dostal v roku 1985 Di-
plom predsedu FV SPO ČSSR.

PO ROKU 2022
Dňa 31.  03.  2022 sa konalo ustano-
vujúce zasadnutie Dobrovoľného 
hasičského zboru Belá (DHZ Belá) 
v  zasadačke Obecného úradu Belá. 
Zasadnutie otvoril na základe pozván-
ky starosta obce Belá Ing. Matúš Krajči. 
Na zasadnutí boli prítomní zakladajú-
ci členovia: Bc. Jakub Pekár, Ľubomír 
Kubík, František Meško, Daniel Hudec, 
Mgr. Peter Šugár, Michal Hýll, Ľubomír 
Hodoň a predseda ÚzO DPO SR v Ži-
line vrchný inšpektor p.  Jozef Trnka, 
ktorý vystúpil s  krátkym príspevkom. 
Poďakoval za aktivitu zo strany mla-
dých ľudí obnoviť dobrovoľný hasič-
ský zbor, a  tiež obecnému úradu za 
ochotu ich v  tejto činnosti podporiť. 
Starosta na ustanovujúcom zasadnutí 
poďakoval Jakubovi Pekárovi, ktorý 
sa aktívne zaslúžil o obnovenie Dob-
rovoľného hasičského zboru v  Belej 

HISTÓRIA DOBROVOĽNÉHO HASIČSKÉHO ZBORU BELÁ
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a  následne sa stal predsedom DHZ 
a veliteľom DHZO.

Od roku 2022 sa DHZ Belá podieľa 
najmä na rozvoji kultúrnych čin- 
ností v obci, ako stavanie mája pri 
obecnom úrade, pálenie Jánskej 
vatry, asistovanie p. farárovi pri svä-
tých omšiach alebo organizovanie 
fašiangov či Vianočných trhov.

Začiatkom roka 2023 sa vďaka finan- 
čným prostriedkom od obce a štátu 
podarilo zakúpiť minimálne hasič-
ské vybavenie na zásahy,  hasičská 
výzbroj a  výstroj, OOPP pre členov 
DHZO a  plávajúce čerpadlo. Dňa 
08. 03. 2023 vláda schválila návrh no-
vely zákona NR SR č.  314/2001 Z. z. 
o ochrane pred požiarmi, kde dobro-
voľný hasičský zbor obce (DHZO) sa 
mení na obecný hasičský zbor (OHZ).

V súčasnej dobe má zbor 18 aktív-
nych členov, z ktorých väčšina je aj 
v zásahovej hasičskej jednotke ob-
ce. Aktuálne sa bude vykonávať zá-

kladná príprava pre členov v  OHZ, 
ide sa zakúpiť hasičský prívesný 
vozík na zásahy a zriaďuje sa i do-
časná hasičská zbrojnica. «

Milí občania,
radi by sme Vás informovali o spustení zbierky na ob-
novu drevenej sochy Márie Magdalény, ktorá je nena-
hraditeľnou súčasťou nášho kostola a  farnosti. Mária 
Magdaléna, patrónka nášho kostola, symbolizuje du-
chovné dedičstvo a históriu našej obce.

Chceme obnoviť a  zachovať túto dôležitú pamiat-
ku pre budúce generácie. Preto sa obraciame na Vás 
s prosbou o podporu. Vaše príspevky budú investova-
né do renovácie sochy, aby tu stála ešte dlhé roky ako 
symbol našej viery a nádeje.

Aj vy, občania Belej, máte príležitosť prispieť k tejto ini-
ciatíve a udržať naše dedičstvo živé. Vaše príspevky, či 
už veľké alebo malé, budú srdečne prijaté na účte:

Názov transparentného účtu: 
Socha Márie Magdalény
IBAN: SK95 0900 0000 0052 1483 5954

VEREJNÁ ZBIERKA NA OBNOVU 
DREVENEJ SOCHY MÁRIE 
MAGDALÉNY PRI KOSTOLE

Ďakujeme Vám za Vašu podporu a angažovanosť v ob-
nove tejto dôležitej pamiatky. «
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OBECNÁ POSILŇOVŇA BUDE BEZPEČNEJŠIA VĎAKA SPOLOČNOSTI DPD

Obecná posilňovňa v Belej bude odteraz ešte bez-
pečnejšia. Jej vybavenie bude chrániť moderný 
bezpečnostný systém.

Priestory a vybavenie obecnej posilňovne v Belej bude 
dobre chránené pred neželanými návštevníkmi. Spo-
ločný majetok, ktorý slúži všetkým obyvateľom obce, 
bude odteraz chrániť moderný bezpečnostný systém 
Jablotron. Ten získala obec do daru od kuriérskej spo-
ločnosti DPD. Nový bezpečnostný systém pozostáva 
z viac, ako 30-tich detektorov pohybu a potrebnej elek-
troniky, vrátane  3G/LAN komunikátora. Tie sa posta-
rajú o to, aby sa do posilňovne nedostal nikto s iným 
cieľom, ako cvičenie a športovanie.

Moderný bezpečnostný systém darovala obci Belá 
spoločnosť DPD, vďaka dlhodobo dobrým vzťahom. 

Kuriéri DPD doručujú obyvateľom obce zásielky a to-
var objednaný z  internetových obchodov. DPD patrí 
k najväčším doručovacím spoločnostiam na Sloven-
sku. Jej stratégiou je spoločensky zodpovedné pod-
nikanie, ktoré zahŕňa férový prístup k zamestnancom, 
podporu miestnych komunít, ale aj zodpovednosť 
k životnému prostrediu. Každý balík, ktorý DPD doru-
čí, sa do cieľa dostane s  nulovou uhlíkovou stopou. 
DPD dopad aktivít spojených s  doručením zásielok 
meria a znižuje. Množstvo oxidu uhličitého, ktoré pri 
preprave vylúčia jej vozidlá následne kompenzuje na 
nulu prostredníctvom viacerých environmentálnych 
programov. Záväzok k uhlíkovej neutralite, inteligent-
né mestské doručovanie, či program monitorovania 
kvality ovzdušia, plus ďalšie inovácie tvoria komplex-
nú víziu udržateľného doručovania. «
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NARODENIE

●  Ema ŠMEHÝLOVÁ
●  Alina POLIAKOVÁ
●  Andrej KRAJČI
●  Šarlota DVORŠČÁKOVÁ
●  Linda RECHTORÍKOVÁ
●  Paulína BUBELÍNYOVÁ

ÚMRTIE

●  Marian BABIŠ
●  Mária SUŠIENKOVÁ
●  Anton HOLIENKA
●  Miroslav KUBÍK
●  Mária ŠTEFKOVÁ
●  Paulína BELOVÁ
●  Paulína SUŠIENKOVÁ
●  Ján FRANEK
●  Helena KUŤOVÁ
●  Kamila CABADAJOVÁ
●  Margita VLKOVÁ
●  Elena MOLEKOVÁ
●  Emil KUBÍK
●  Adam SUŠIENKA

MANŽELSTVO
MANŽELSTVO UZAVRETÉ V BELEJ
●  Marek BORČÁNYI, Považská Bystrica  

a Lenka TICHÁKOVÁ, Považská Bystrica
●  Daniel LIETAVA, Bratislava  

a Alžbeta HANULIAKOVÁ, Belá

MANŽELSTVO UZAVRETÉ INDE
●  Pavol ŠELESTIAK, Belá  

a Mary GORRETTI ACHOLA, Ugandská republika

Matrika
od 1. decembra 2023  
do 21. marca 2024
od 1. decembra 2023  
do 21. marca 2024

Spoločenská rubrika

POĎAKOVANIE SPONZOROM:

●  Ján Šmehyl
●  František Cabadaj
●  Jozef Chabada
●  Štefan Chabada
●  Ján Bačinský
●  Ján Srniak
●  DHZ Belá
●  Zmrzlina Belá
●  RP BUILDING, s. r. o.
●  Stavomat a spol., s. r. o.
●  M – STAV ZA, s. r. o.
●  ARIAN SERVIS, s. r. o.
●  VINPOL, s. r. o.
●  DSC DV, s. r. o.
●  Slovenská správa ciest Žilina
●  Urbárske spolumajiteľstvo  

– pozemkové spoločenstvo Belá

REDAKČNÁ RADA:  I. Dvorský, I. Mažgútová, K. Mažgútová, R. Staňová, A. Hodoňová, 
Z. Pekarová, J. Franek, Ľ. Frančeková, P. Boháč, S. Mariášová, M. Berešíková, 
O. Hanuliak, P. Blahovcová, M. Jaroščiak, J. Pekár, Š. Franček, P. Majer

Ďakujeme!



SPOMIENKA

Odišiel si potichučky, bez slov, bez rozlúčky.
no čas plynie ako rieky prúd,

kto Ťa mal rád, nevie zabudnúť.
Už Ťa neprebudí slnko ani krásny deň,
na cintoríne v Belej spíš svoj večný sen.

Dňa 27. 2. 2023 sme si pripomenuli 2. výročie úmrtia nášho 
milovaného manžela, ocka, starkého, brata, švagra, ujka

SPOMIENKA

Osirel dvor, osirela záhrada, keď stíchli tvoje kroky,
keď klesli tvoje pracovité ruky.

Keď nové ráno nastalo, tvoje srdce biť prestalo.
Odišla si tíško, niet ťa medzi nami,

ale v našich srdciach žiješ stále s nami.

S veľkou láskou mama na teba myslíme  
a na krásne prežité chvíle s Tebou radi spomíname.

Paulína JAROŠČIAKOVÁ,  
rod. Pechotová

*11. 12. 1922 +2. 3. 1999

Dňa 2. 3. 2024 sme si pripomenuli  
25. smutné výročie, čo si nás opustila.

Ovocím ticha je modlitba, 
ovocím modlitby je viera, 

ovocím viery je láska, 
ovocím lásky je služba, 
ovocím služby je pokoj.

Kto ťa mal rád nezabudne,  
kto ťa poznal, spomenie si.

S úctou a láskou spomína dcéra Eva, 
syn Martin a ostatná rodina.
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Miroslava MAHÚTA

S úctou a láskou spomínajú
manželka Ľudmila, synovia Igor,  

Miroslav s rodinami.

SPOMIENKA

Modlitbu na perách spomienka otvára, 
pri nej sa srdce do žiaľu ponára.

Slzy oči rosia, pri spomienke srdce bolí,
ranu z tvojho odchodu otecko nám nič nezahojí.

Pozeráme hore k nebesám,  
vieme, že si ocko niekde tam.

Pri tom pohľade si slzy utierame,  
na teba ocko spomíname.
Svieca dnes horí pre teba, 

posielame tichú spomienku  
a krátku modlitbu do neba...

Pavol JAROŠČIAK
*2. 6. 1915 +4. 1. 1973

Dňa 4. januára sme si pripomenuli smutné  
51. výročie, kedy nás opustil náš milovaný otec.

Kto v srdci žije, ten nezomiera!

 S láskou spomína dcéra Eva Matejová,  
syn Martin Jaroščiak a ostatná rodina.



SPOMIENKA 

Na krátke i dlhé cesty chodili sme spolu. 
Na tú najdlhšiu odišiel si sám.

A nám zostáva iba vracať sa k spomienkam.

Dňa 4. 3. 2024 uplynulo 21 rokov, 
čo nás opustil náš manžel, otec, 

krstný otec, zať, švagor

Peter ŠPIRKA

S úctou a vďakou spomína  
manželka Ľubica,  

synovia Michal a Jakub  
a ostatná rodina.
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SPOMIENKA 

Odišiel si cestou, ktorou ide
každý sám, len brána

spomienok ostala dokorán.
Ten, kto ťa poznal si spomenie, 

a ten čo ťa mal rád,
nikdy nezabudne.

František CABADAJ

z Belej, ktorý nás opustil 09. 10. 2023
S láskou a úctou spomína

manželka, dcéry s rodinami,
syn s rodinou a ostatná rodina.

SPOMIENKA

Na oblohe sa rozsvietila veľká hviezda,
si to Ty, otec náš, a pozeráš na nás z neba.

Tam v raji nebeskom pokoj večný maj,
buď naším anjelom, na zemi nás chráň.

Hoci si odišiel, nie si medzi nami,
navždy si zostal v srdciach tých,

čo Ťa vrúcne milovali.

Dňa 6. marca 2024 uplynulo 14 
rokov, čo si od nás odišiel.

PETER BABIŠ
BELÁ

S láskou spomínajú manželka Emília, dcéry Katarína, 
Monika a Mária s rodinami a syn Ľuboslav. 
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